



## ECTA Round Dance Coordinator Ilona & Stefan Lankuttis

e-mail: [round-dance-Coordinator@ECTA.de](mailto:round-dance-Coordinator@ECTA.de)

Dear Round Dance fellows,  
It's that time of the year again, the new year is getting closer. When you hold this Bulletin in hands, there are only about two weeks left until we slip into the next year. Now is the time when you hear all those Christmas songs again (and again) during Club nights. All Christmas parties have been planned, or are already past us. The big break between the years is approaching. Before you all fall into "hibernation", I would like to inform you about the latest updates of the ECTA Round Dance Festival 2016. It will take place in Schöneck, in the beautiful State Hesse. Schöneck lies near Hanau, and is just a 30 minutes drive away from Frankfurt. The heartland of Germany, just as Rüsselsheim was this year. The hosting Club is the Minuets RDC. The Minuets will be celebrating their 40th Club-Anniversary next year. One more reason to visit this dance, and celebrate with the Club. Again, there will be a very diversified program for you to enjoy. It will all begin friday evening at 19.00 with Open Rounds Phase III-IV. Dani Ulbrich (Cuer of the Minuets) will start you up with this program. Following this, get ready for the first workshop of the Festival. "Calm after the storm", Rumba Phase III, will be presented by Stefanie Völkl and her partner Roland Christ. Thereafter, you can enjoy more easy Rounds, Phase II-III with Jetta Junk and Loet Polak.

Liebe Round Dance Freunde,  
es ist mal wieder soweit:das Jahresende steht bevor. Wenn ihr dieses Bulletin in Händen haltet, sind es nur noch knapp 2 Wochen bis zum Jahreswechsel. Jetzt kommt wieder die Zeit wo man bei jedem Clubabend mehr (oder weniger) weihnachtliche Lieder zu hören bekommt. Die Weihnachtsfeiern werden geplant, oder sind schon abgefeiert. Die große Pause "zwischen den Jahren" steht jetzt bevor. Aber bevor ihr in den "Winterschlaf" geht, wollte ich noch über den aktuellen Stand der Dinge über das nächste ECTA Round Dance Festival informieren. Es wird in Schöneck im schönen Hessen stattfinden. Schöneck liegt unweit von Hanau, und auch nur ca. 30 Minuten von Frankfurt entfernt. Also im Herzen der Republik, genauso wie es auch dieses Jahr in Rüsselsheim war. Der veranstaltende Club sind die Minuets RDC. Der Verein feiert nächstes Jahr sein 40. Clubjubiläum. Noch ein Grund mehr um die Veranstaltung zu besuchen, und mit den Minuets zu feiern. Das Programm wird auch nächstes Jahr wieder sehr abwechslungsreich sein. Freitagabend geht es um 19 Uhr los mit den Open Rounds in den Phasen III-IV. Dani Ulbrich (Cuer der Minuets) wird gleich den ersten Programmpunkt präsentieren. Anschließend steht der erste Workshop des Festivals auf dem Programm. "Calm after the storm" ist eine Rumba Phase III. Der

Saturday morning will start off with the Clinic Teach, an Introduction to Westcoast Swing, presented by Klaus and Marion Völkl. Everyone that has not had a chance to try this Fashion-dance will have the opportunity next year.

Westcoast Swing has become very popular, and is taught in a lot of german Dance-Schools and Clubs.

After the lunch break at 12.30, there will be dancing in 2 halls. In hall 1 you may learn the Cha Cha Cha Phase V+2 "Cuando me Cha" with Christian Schidler (Cuer of the Minuets) and Nicola Kögler. At the same time there will be a short "view & cue" workshop with Andrea Hilpert and Alexander Pohl in hall 2. It will be a Two Step Phase II+2, "The marvelous toy". Following this, there will be program for new dancers, Rounds Phase II-III (ECTA STEP Level A). This program will be featured by Stefan and Johanna Burger.

After a short break, starting at 14.40, you can enjoy the next Workshop, a Phase IV+1 Foxtrott "Cheek to Cheek" in hall 1, presented by Stefan und Ilona Lankuttis.

For all those that did not get enough Westcoast Swing in the morning, you get a chance in hall 2, for another quick "view & cue" session, "Glory of Love" Phase V Westcoast Swing, with Andrea Hilpert und Alexander Pohl. This will be followed by open Rounds Phase V-VI in the same hall, also with Andrea und Alexander.

At 16:15 in hall 1 you can dance Phase V-VI and Phase IV request Rounds, both programs with Christian Schidler and Konrad Maerzke. Simulaneously in hall 2, you get a chance to refresh your knowledge of the Phase IV+1 Mambo "Bamboozle", with Martin Prüfer und Marisa Magnier. This will be another "view & cue" session of only 20 minutes. Easy inter-

Workshop wird von Stefanie Völkl und ihrem Partner Roland Christ präsentiert. Danach im Anschluß gibt es wieder die Gelegenheit easy Rounds zu tanzen, Phase II-III mit Jetta Junk und Loet Polak.

Am Samstag wird der Clinic Teach, die Introduction to Westcoast Swing, von Klaus und Marion Völkl präsentiert. Jeder der bisher noch keine Chance hatte diesen Modetanz zu lernen, hat spätestens da im nächsten Jahr die Gelegenheit.

Westcoast Swing wird mittlerweile auch in vielen deutschen Tanzschulen und Tanzclubs angeboten.

Der Workshop beginnt um 9:30 bis ca. 11:45. Nach der Mittagspause geht es ab 12:30 dann in 2 Hallen weiter. In der Halle 1 kann man mit Christian Schidler (Cuer der Minuets) und Nicola Kögler, den Cha Cha Cha Phase V+2 "Cuando me Cha" lernen. Gleichzeitig läuft in der Halle 2 ein kurzer "View & Cue" Workshop mit Andrea Hilpert und Alexander Pohl. Es wird ein Two Step Phase II+2 angeboten, "The marvelous toy". Danach gibt es Programm für neue Tänzer, Rounds Phase II-III (ECTA STEP Level A). Dieser Programmpunkt wird von Stefan und Johanna Burger gestaltet.

Nach der Pause geht es um 14:40 in Halle 1 weiter mit einem Phase IV+1 Slowfox Workshop "Cheek to Cheek". Dieser wird von Stefan und Ilona Lankuttis präsentiert. Für alle die noch nicht genug Westcoast Swing getanzt haben, gibt es in der Halle 2 einen kurzen "View & Cue" Workshop "Glory of Love" Phase V. Wieder mit Andrea Hilpert und Alexander Pohl. Anschließend steht in der Halle 2 Open Rounds Phase V-VI auf dem Programm, ebenfalls mit Andrea und Alexander.

Ab 16:15 geht es in der Halle 1 weiter mit Phase V-VI und Phase IV Request Rounds, beide Programmpunkte mit Christian Schidler und Kon-

mediate Rounds Phase II-IV with Matt Baldry from the UK and Peter Lambeck will follow.

The evening program for everyone will kick off at 19.45 in hall 1. All dancers will get the chance to dance "their dance-level". They will be Rounds Phase II-V. We want to see everybody on the floor.

The Sunday morning program will begin at 10.00 with the last workshop for this weekend. It will be a Jive Phase IV+1+2 "Julia". Stefie Völkl and Roland Christ will show us this dance. Afterwards, as always the reviews of all dances taught until about 13.00. There will be dancing in hall 2 as well. From 10.00 until 11.30 Phase V-VI Rounds. The Festival will end with the Farewell Rounds in hall 1.

Considering the current situation of "hall assignment", the Minuets already have a fall-back position, to make sure the whole program can be executed as planned, We hope to see you all again in Schöneck. We are sure it will be a great event. As you all know, the more the merrier! We hope that "new" Round dancers also feel approached to come to this dance. As always, we try to create a program appealing for everyone.

What's left to say? We wish you all a very merry Christmas and a happy New Year. We'll see you next year in a Circle or a Square.

*Ilona & Stefan*

ECTA Round Dance Coordinator



rad Maerzke. Zur gleichen Zeit in der 2. Halle, kann man mit Martin Prüfer und Marisa Magner den Phase IV+1 Mam-bo "Bamboozle" als Kurzworkshop "View & Cue" in 20 Minuten wieder auffrischen. Rounds Phase II-IV mit Matt Baldry aus GB und Peter Lambeck kommen im Anschluss.

Das Abendprogramm für alle könnt ihr ab 19:45 in der Halle 1 mitmachen. Alle Tänzer haben hier die Chance "ihr Tanzlevel" zu tanzen. Es gibt Rounds von Phase II-V. Da soll-te für jeden was dabei sein.

Das Programm am Sonntag beginnt um 10:00, mit dem letzten Workshop der Woche. Es ist ein Jive Phase IV+1+2 "Julia". Hier kommen wieder Stefie Völkl und Roland Christ zum Einsatz. Danach gibt es, wie immer, die Reviews der Tänze vom Vortag bis ca.13:00. In der Halle 2 kann man auch noch mal tanzen, ab 10:00 bis 11:30 Phase V-VI Rounds. Danach für alle die Farewell Rounds in der Halle 1.

Angesichts der aktuellen Situation mit "Hallenbelegungen", haben sich die Minuets bereits einen Plan B überlegt, sodass das volle Programm möglichst durchführbar sein wird.

Wir hoffen euch alle in Schöneck zu treffen. Es wird bestimmt eine tolle Veranstaltung. Ihr wißt ja, je mehr daran teilnehmen umso schöner wird es. Auch sollten sich die "neuen" Round Dancer angesprochen fühlen zu kommen. Wir sind stets bemüht das Programm so zu gestalten, dass es auch für Round Dance Neulinge interessant ist daran teilzunehmen.

Bleibt nur noch euch allen ein Frohes Weihnachtsfest zu wünschen und einen guten Jahreswechsel. Wir sehen uns im nächsten Jahr im Kreis oder im Quadrat.